

Palestine National Council

Speaker Office

Ref.

Date



المجلس الوطني الفلسطيني

مكتب الرئيس

الرقم :

التاريخ :

المجلس الوطني الفلسطيني زيارة بومبيو مستوطنة بساجوت لن تضيء أية شرعية على الاستيطان والاحتلال

2020-11-19

أدان المجلس الوطني الفلسطيني الزيارة التي يقوم بها وزير خارجية أمريكا مايك بومبيو إلى مستوطنة بساجوت الاستعمارية في الضفة الغربية المحتلة، والتي تعد الأولى لوزير خارجية أمريكي المستوطنات الإسرائيلية في الأراضي الفلسطينية والعربية المحتلة.

واعتبر المجلس الوطني في تصريح صحفي صدر اليوم عن رئيسه سليم الزعنون، هذه الزيارة سابقة خطيرة في العلاقات الدولية، وتحدي أمريكي سافر لقرارات الشرعية الدولية خاصة قرار مجلس الأمن الدولي رقم 2334 الذي يعتبر الاستيطان كله غير شرعي وباطل ويجب أن يتوقف.

وطالب المجلس الوطني مجلس الأمن الدولي والأمين العام للأمم المتحدة وبرلمانات العالم لإدانة هذه الزيارة الاستعمارية، واتخاذ ما يلزم ضد إدارة ترمب ووزير خارجيتها الذي يتحدى كافة الأعراف والمواثيق والاتفاقيات والعهود الدولية التي تجرم الاستيطان وكل من يدعمه أو يشارك في تثبيته، داعياً الجنائية الدولية إلى اتخاذ المقتضى القانوني وفقاً لنظامها الأساسي الذي يعتبر الاستيطان جريمة حرب.

وأضاف المجلس أنه مثل هذه الزيارة الاستفزازية للعالم كله والتي تعد استخفافاً بالمؤسسات الدولية واتفاقيات جنيف، وامعانا من قبل إدارة ترمب في شراكتها للاستيطان والاحتلال، لن تغيّر من الواقع القانوني لهذه المستوطنات الاستعمارية ولن تضيء أية شرعية عليها ولن تثبت أي واقع احتلالي حرمه وأنكره القانون الدولي.

وتابع المجلس أنه في الوقت الذي تندد فيه دول العالم ومؤسساتها باستمرار الاستيطان في الأراضي الفلسطينية المحتلة وبناء الوحدات الاستعمارية وآخرها ما تنوي حكومة الاحتلال تنفيذه في مدينة القدس المحتلة، تمضي إدارة ترمب في شراكتها مع الاحتلال في كافة انتهاكاته للقانون الدولي وقرارات الشرعية الدولية والعدوان على حقوق الشعب الفلسطيني في تجسيد دولته المستقلة وعاصمتها مدينة القدس وفق تلك القرارات.

Palestine National Council

Speaker Office

Ref.

Date



المجلس الوطني الفلسطيني

مكتب الرئيس

الرقم :

التاريخ :

Palestine National Council (PNC): Pompeo visit will never confer legitimacy on settlement and occupation

19th of Nov. 2020

Palestine National Council (PNC) condemned the visit of US Secretary of State Mike Pompeo to "Psagot" settlement built on Palestinian citizens' lands in the occupied city of Al-Bireh, which is the first for a US Secretary of State to visit the Israeli settlements in the occupied territories.

In a press statement issued by the Speaker, Mr. Saleem Al-Za'anoon, today, Thursday, PNC considered this visit is a dangerous precedent in international relations, and an American flagrant challenge to the decisions of international legitimacy, especially the UN Security Council Resolution No. 2334, which considers all settlements illegal and invalid, and must stop.

The PNC Speaker called on the United Nations Security Council, the Secretary-General of the United Nations, and the parliaments of the world to condemn this colonial visit, and to take the necessary measures against Trump Administration and his Secretary of State, who defies all international norms, charters, agreements and covenants that criminalize settlement activity and everyone who supports it, or participates in its validation. The Speaker called on also the International Criminal Court to take the required legal measures in accordance with its mandate, which considers settlement a war crime.

This visit represents a provocation to the whole world, disregarding international institutions and the Geneva Conventions, and insistence by Trump administration in partnering of settlement and occupation, PNC said, this will neither change the legal reality of these colonial settlements, nor will it give them any legitimacy, or will it prove any occupation reality, that has been prohibited and denied by international law.

At the time the world's countries and institutions denounce the Israeli continued settlement in the occupied Palestinian territories and the building of colonial units, PNC Speaker continues, the last is what the occupation government intends to implement in the occupied city of Jerusalem. Trump Administration is continuing its partnership with the Israeli occupation in all its violations of international law, international legitimacy decisions and aggression against rights of the Palestinian people, who are working to embody their independent Palestinian state with Jerusalem as its capital, according to those international decisions.